
 

 

 

Folketingets Sundheds- og Ældreudvalg har den 30. januar 2018 stillet følgende 

spørgsmål nr. 489 (Alm. del) til sundhedsministeren, som hermed besvares.  Spørgs-

målet er stillet efter ønske fra Liselott Blixt (DF). 

 

Spørgsmål nr. 489:  

”Ministeren bedes redegøre for, hvornår man startede med at have underskud i Sta-

tens Serum Institut (SSI), og hvorfor? ” 

 

Svar: 

Statens Serum Institut (SSI) havde et underskud på den samlede virksomhed i 2010. I 

2011 og 2012 havde Instituttet et mindre overskud, mens der har været underskud 

fra 2013 og frem, ligesom der har været underskud på vaccineområdet i hele perio-

den, jf. nedenstående oversigt. 

 

Mio. kr. 2010 2011 2012 2013 2014 2015 2016 

SSI i alt  -19,0 18,2 8,4 -47,9 -111,7 -268,9 -443,4 

Vaccine* -102,3** -31,1 -18,9 -59,8 -133,8 -261,4 -337,9 

*Vaccineområdet incl. vaccineproduktionen  

**Vaccineområdets underskud i 2010 afspejler primært nedgang i indenlandsk salg som følge af ophør af 

catch up program vedr. HPV-vaccination og en eksport, der ikke levede op til forventningerne.  

 

For så vidt angår selve vaccineproduktionens økonomi blev denne opgjort særskilt 

ifm. salgsprocessen fra 2012 og har i alle årene udvist underskud, jf. besvarelsen af 

SUU alm. del – spm. 424 af 23. februar 2017. 

 

Det kan endvidere oplyses, at SSI Diagnosticas økonomi i perioden 2010-2016 har ud-

vist overskud. 
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